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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 15. oktober 2012 stillet følgende spørgsmål
nr. 29 (BEU alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra
Jørgen Arbo-Bæhr (EL).

Spørgsmål nr. 29:
Når ministeren i sit svar på spm. 422 (2011-12) siger, at hun vil finde en løsning 
sammen med forsvarsministeren, betyder det så, at hun ikke mener, at anerkendelse 
og erstatning til veteranerne kan ske gennem arbejdsskadesystemet?”

Endeligt svar:
Jeg har fra Arbejdsskadestyrelsen fået følgende oplysninger:

”Mange veteransager anerkendes gennem arbejdsskadesystemet. Arbejdsskadesa-
ger, hvor Forsvaret er arbejdsgiver, har samlet set syv gange højere anerkendelses-
procent for de psykiske erhvervssygdomme end resten af arbejdsmarkedet. Der er 
både en højere anerkendelsesprocent for PTSD og for andre psykiske diagnoser.”

Som jeg oplyste i mit svar på spørgsmål nr. 422 arbejder Forsvarsministeriet og 
Beskæftigelsesministeriet på at finde en løsning for de tidligere Balkan-soldater, 
som har psykiske lidelser, men som ikke opfylder kriterierne for at få deres sag an-
erkendt inden for arbejdsskadesystemet. Jeg vil vende tilbage til Beskæftigelsesud-
valget med en nærmere beskrivelse af løsningen, når arbejdet er afsluttet.

Venlig hilsen

Mette Frederiksen 
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